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Dziś wieczorem przyjrzymy się rozdziałowi 5 Księgi Ozeasza, mamy nadzieję, że to 
zrozumiałeś, a jeśli w ogóle przejrzysz następną lekcję, zauważysz, że się powtarzam, 
więc będziesz przygotowany, jeśli zrobisz to dzisiaj wieczorem, na przyszły tydzień, 
przynajmniej w jakiś sposób. Przypominam o geografii. Pierwotnie, kiedy dwie lub 
dwie części narodu się podzieliły, Beniamin, który w zasadzie jest tutaj, udał się z 
północą i jest jednym z dziesięciu plemion. 
 

Ale dość wcześnie Judejczycy rozszerzyli się i w zasadzie objęli całego Beniamina. 
Gdybym to widział, myślę, że tak, ale nie jestem pewien, co to jest. Betel znajduje się 
właśnie tutaj, tuż za granicą z Judą. 
 

A więc bardzo, bardzo blisko złote cielce. Pozostałe złote cielce znajdowały się 
oczywiście na dalekiej północy, czerwona kropka tam. Ale te miejsca, Gilgal, 
znajdowały się w tej części Beniamina, której Juda nie zajęła. 
 

Znajdują się tu Gibea i Rama. Zatem miejsca, o których wspomina Ozeasz, znajdują 
się na pograniczu królestwa północnego i południowego. Ozeasz regularnie nazywa 
północne królestwo Efraimem. 
 

Efraim to plemię położone w centrum kraju i zasadniczo jest to plemię rządzące 
wśród nich. Jest to obszar, który przetrwał najdłużej, zanim w końcu zajęli go 
Asyryjczycy. Kiedy więc mówisz o Efraimie, nie mówisz jedynie o tym plemieniu; 
mówisz o północnym królestwie. 
 

W Biblii zwyczajem jest drwina, dlatego Betel nazywa się Beth-Avon. Nie dom Boży, 
ale dom niegodziwości. I to regularnie pojawia się w książce. 
 

Tak więc w zeszłym tygodniu rozmawialiśmy trochę o powracającym temacie i 
widzimy go natychmiast w pierwszym wersecie. Kogo Ozeasz uważa za 
odpowiedzialnego za sytuację w kraju? Kapłani i dom królewski. Przywódcy duchowi i 
przywódcy polityczni. 
 

W innych miejscach uwzględni tu także proroków, ale w tym przypadku tych dwóch. 
Co zatem powinni robić ci przywódcy polityczni i przywódcy religijni? Powinni 
szanować przymierze i z czym się to wiąże? Pardon? Kierowanie i nauczanie, tak. 
Jakie są warunki przymierza? Lojalność wobec Jahwe, numer jeden. 
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Miłość do innych, tak. Traktuj innych tak, jak sam chciałbyś być traktowany. To złota 
zasada. 
 

Więc masz to. Widać to w Dziesięciu Przykazaniach. Pierwsze cztery dotyczą Boga, a 
kolejne sześć dotyczy tego, jak traktujesz innych ludzi. 
 

Dlaczego dla Boga ważne jest, jak traktujemy innych ludzi? Co on nam robi? Kreacja. 
On nas stworzył; jesteśmy stworzeni na jego obraz. Mamy miłować naszych bliźnich 
jak siebie samych. 
 

Powtórzę raz jeszcze: jest to raczej wyjątkowe zjawisko w religiach świata. Dlaczego 
inni bogowie nie chcą, aby ich wyznawcy traktowali ludzi w ten sposób? Wszystko o 
mocy i kontroli. Bogowie są ludźmi zapisanymi dużymi literami. 
 

Zatem nie troszczymy się o innych ludzi, więc bogowie też nie. Ale ten Bóg jest 
zadziwiająco inny. Ten Bóg bardziej troszczy się o innych niż o siebie. 
 

Zatem przywódcy polityczni i przywódcy religijni, jak powiedzieliśmy, powinni byli 
przewodzić i nauczać. Co jeszcze powinni byli zrobić? Czy możemy umieścić to w 
jeszcze szerszym kontekście? Co ci przywódcy powinni robić w kontekście tego, o 
czym właśnie rozmawialiśmy? Czym powinni dawać przykład? Sprawiedliwość, 
miłosierdzie, dobroć. Powinni sublimować swoje obawy o obawy swoich ludzi. 
 

Powinni bardziej troszczyć się o swoich ludzi niż o siebie. To, co się tutaj dzieje, jest 
dokładnie problemem ludzkim. Jestem Bogiem. Zejdź mi z drogi. 
 

Więc po co zostajesz liderem? Musisz się wzbogacić, aby ludzie mogli się tobą 
zaopiekować. Właśnie postawiliśmy to na głowie. To jest niezwykłe w przypadku 
Jezusa Chrystusa, który oddaje życie za swój lud. 
 

Mówię więc, jaka postawa ich charakteryzuje? Samo obsługa. Jaka postawa powinna 
ich charakteryzować? Służenie innym. I znowu słyszycie, jak Jezus to mówi: Nie 
przyszedłem, aby mi służono. 
 

O mój Boże. Dlaczego wtedy przyszedłeś? Przyszedłem służyć i oddać życie. O mój 
Boże. 
 

Inaczej o 180 stopni. Słuchajcie więc tego, kapłani, uważajcie Izraelici, słuchajcie 
Domu Królewskiego, ten wyrok jest przeciwko wam. Stałeś się sidłem w Micpie. 
 

ich kilka , jeden jest tutaj, drugi jest czysty tam, góra Tabor, nad Jeziorem Galilejskim, 
to Góra Przemienienia. A zatem, z południa na północ, oto co się dzieje. Teraz 
zwróćcie uwagę, zwróćcie uwagę na czasowniki i przejdźcie do wersetu 2. Co robili ci 
przywódcy? Ubój. 
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Tabor, o co chodzi? Sieć, pułapka. Tak. Jeden z autorów, którego czytałem, 
powiedział, że ich ludzie są schwytani w sidła, sieci i doły. 
 

Zatem znowu nie chodzi tylko o to, że przeoczają potrzeby swoich ludzi; łapią je w 
pułapki i wykorzystują do własnych celów. Zatem w wersecie 3 wiem wszystko o 
Efraimie, Izrael nie jest przede mną ukryty. Podejrzewam raczej, że to, co się tam 
dzieje, polega na tym, że publicznie czczą Jahwe, ale prywatnie czczą swoich bożków, 
swoje magiczne rytuały i tym podobne rzeczy, jakby Bóg nie wiedział. Wiem wszystko 
o Efraimie. Izrael nie jest przede mną ukryty. 
 

Efraimie, zwróciłeś się teraz ku prostytucji. Izrael jest skorumpowany. Dlaczego 
prostytucja, a nie cudzołóstwo? Mówiliśmy już wcześniej o przymierzu będącym 
przymierzem małżeńskim. 
 

Izrael jest żonaty z Jahwe. Dlaczego nie oskarża ich o cudzołóstwo? Dlaczego oskarża 
je o prostytucję? Co za różnica? W porządku, czegoś od nich oczekują. Czym jeszcze 
prostytucja i cudzołóstwo różnią się od siebie? Jedna obejmuje więcej osób niż inne, 
prostytucję, jak sądzę, masz na myśli. 
 

W porządku, tak. Cudzołóstwo ma przynajmniej jakiś element relacji, jakiś element 
miłości. Prostytucja, zero. 
 

Pomyślmy więcej o prostytucji. Czym prostytucja nie powinna się wiązać, jeśli 
uprawia się ją właściwie? Dzieci. Ostatnią rzeczą, której pragniesz, jest dziecko. 
 

Nie ma nic produktywnego, nie ma nic zdrowego, nie ma w tym nic relacyjnego. Co 
mogę z tego wyciągnąć dla siebie? Jestem raczej urażony określeniem, którego 
prostytutki używają do określenia swoich sztuczek; to Johns, ale niech tak będzie. 
John po prostu pragnie skradzionej przyjemności. 
 

Prostytutka chce gotówki. Żadne z nich nie chce drugiego. Czysto transakcyjne. 
 

Tak tak. Efraimie, zwróciłeś się teraz ku prostytucji. Wasza religia ma po prostu na 
celu używanie Boga do tego, czego chcecie, a tego rodzaju religia chce tylko waszych 
pieniędzy. 
 

Musimy zadać sobie pytanie, co z moją religią? Boże, co ostatnio dla mnie zrobiłeś? 
W wersecie 4 mówi, że w ich sercach jest duch prostytucji. Nie uznają; nie wiedzą, 
rozmawialiśmy o tym w zeszłym tygodniu, prawda? Nie znają Pana. I proszę, abyś 
odszukał ten fragment Psalmu 78,8, aby nie byli jak ich ojcowie i matki, pokolenie 
uparty i zbuntowany, pokolenie, którego serce nie było niezłomne, wszędzie dookoła, 
dwulicowe, którego duch był niewierny Bogu. 
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I zadaj pytanie, w jaki sposób duch prostytucji pomaga zdefiniować grzech 
pierworodny? OK, OK, łatwo nas sprowadzić z właściwej ścieżki i przestać być 
wiernymi. Zwracamy się do Boga po to, co możemy od Niego uzyskać. Ludzie, którzy 
chodzą do kościoła, kiedy mają problemy, a poza tym nigdy ich nie widuje się. 
 

Co jeszcze? Pomyśl o grzechu pierworodnym, z którym wszyscy się rodzimy. 
Egocentryczny, duch prostytucji. Jest w nas duch przeciwny wierności. 
 

Być może będziesz pamiętać. Jeśli tego nie robisz, mówię ci teraz, że w większości 
przypadków, gdy widzisz słowo wierny w Starym Testamencie, jest ono prawdziwe. 
Duch prostytucji bardziej kocha kłamstwa niż prawdę. Mówiłem ci to wiele razy, ale 
jestem tutaj, więc muszę to powiedzieć jeszcze raz. 
 

Nigdy nie musieliśmy uczyć naszych dzieci kłamać. Dziwna rzecz w tym. Problemem 
było skłonienie ich do powiedzenia prawdy. 
 

Dlaczego? Ponieważ kiedy kłamiemy, myślimy, że możemy zmienić rzeczywistość na 
naszą korzyść. Kochanie, zrobiłeś to? Nie. I ciasteczko jest na ich ustach. 
 

Ale oto jest. Prawda wzywa mnie do rozliczenia. Prawda rzuca mi wyzwanie. 
 

Nie podoba mi się to. Duch prostytucji mówi, że mogę wypaczać rzeczywistość na 
swoją korzyść, co oczywiście jest dokładnie takie, na jakim znajduje się dzisiejsze 
społeczeństwo. Nie ma prawdy, która byłaby dla mnie wyzwaniem. 
 

Nic nie stoi mi na przeszkodzie. Mogę stworzyć rzeczywistość w dowolnym kształcie. 
Mówię to wraz z moim chińskim przyjacielem Razą Rukhem. 
 

I wraz z tym, proszę pana, z duchem prostytucji, widzicie, że ten czyn pokazuje, jaka 
jest postawa serca. A kiedy wasze serce jest skalane, wychodzą na jaw nieczyste 
uczynki. Zatem w przypadku prostytucji byli oni narodem i my też. 
 

Wchodzimy do łóżka z innymi bogami, niezależnie od tego, czy chodzi o pieniądze, 
czy o ludzi, po prostu dla korzyści pieniędzy lub korzyści politycznych. Tak tak. Co 
mogę z tego wyciągnąć? W rezultacie nie znają Pana. 
 

A teraz omów to trochę ze mną. Jeśli macie ducha prostytucji, nie znacie Pana. 
Dlaczego? Bo on jest prawdziwy, a ty nie. 
 

Nie chcesz go znać. Stoi naprzeciwko ciebie i wzywa cię do zmiany sposobu życia. 
Wybraliście życie w kłamstwie i nie możecie poznać tego, który nigdy nie jest 
kłamstwem. 
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Zatem pytanie brzmi: patrząc na ten fragment, jakie są dowody na obecność Ducha 
Świętego w naszym życiu? Tak, po owocach, które przynosimy. Jakie owoce? Miłość. 
Miłość dająca siebie i wypierająca się, która w rzeczywistości jest jedynym rodzajem 
miłości, jaki istnieje. 
 

Nie wiem, ilu z was jest na liście mailingowej Bonnie Lashbrook, ale wysłała ją w tym 
tygodniu; co to było? Definicja miłości dla dzieci w wieku od czterech do ośmiu lat. 
Byli cudowni. Wszyscy mają tę ideę dawania siebie i wyrzeczenia się siebie. 
 

Podoba mi się to, w którym mówi się o dziecku, i jest to mały staruszek i mała 
staruszka, którzy żyją razem od dawna i nadal się lubią. Tak, Duch Święty da nam 
wierność, gdy się to nie opłaci. Duch Święty uczyni nas niezłomnymi, gdy wszystko 
wokół nas się rozluźni. 
 

Zatem pytanie brzmi: jaki duch wyznacza moje życie i moje zachowanie? Czy cechuje 
mnie duch prostytucji? Chcę mojej drogi i chcę, żeby Bóg dostosował się do mojej 
drogi, aby się mną zaopiekował. A może moje życie jest naznaczone Duchem 
Świętym? Zatem w wersecie piątym mówi, że ich arogancja świadczy przeciwko nim. 
A teraz, jak arogancja i duch prostytucji mają się do siebie nawzajem? OK, jeśli nie 
jesteś zmuszony dotrzymać swojego zobowiązania, stajesz się arogancki. 
 

Duma, tak. Nie odpowiedzialny. Skupiony na sobie, myślisz, że znasz odpowiedzi na 
wszystkie pytania. 
 

Wiem lepiej niż Bóg. Wiem, jak zaspokoić swoje potrzeby. Wiem, jakie są moje 
potrzeby i dzięki moim wysiłkom mogę je zaspokoić. 
 

Jestem zafascynowany, mówiłem to już wcześniej, ale jedną z rzeczy, która robi na 
mnie wrażenie w Biblii, jest to, że pięciolatek, który potrafi czytać, potrafi poznać 
podstawową prawdę, a ty możesz spędzić życie na jej studiowaniu i nigdy zejść na 
dół. Myślę o trzecim rozdziale Księgi Rodzaju. Czy pozwolę Bogu określić moje 
potrzeby? Nie, określę swoje potrzeby. 
 

Czy pozwolę Bogu zaspokoić moje potrzeby? Nie, nie ufam mu, że to zrobi. Dostarczę 
je. Nie radzę tutaj bierności, kiedy siadamy z rękami i mówimy: OK, Boże, pozwól jej 
odejść. 
 

Mówię jednak i widzę to wiele razy, abyśmy pilnie szukali woli Bożej. Panie, jak 
definiujesz moje potrzeby? Jak chcesz ich poznać? Wykorzysta nasze umiejętności. 
Wykorzysta nasze okoliczności. 
 

Ale jest wielka różnica między tym a moim po prostu bieganiem przed siebie i 
wykorzystywaniem moich zdolności i okoliczności do zaspokojenia swoich potrzeb. 
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Na tym polega różnica między Izaakiem a Izmaelem. Bóg powiedział do Abrahama: 
będziesz miał dziecko. 
 

Jak zamierzamy to zrobić? Oczywiście nie przez Sarę. Och, zróbmy to poprzez Hagar. 
Nie, nie, nie pytali Boga, jak chce to zrobić. 
 

I widać to wielokrotnie w Biblii. Gdzie ludzie robią coś, co samo w sobie nie jest złe, 
ale po prostu zrobili to dla siebie i nie pytali Boga, jak chce to zrobić. Teraz może 
chcieć to zrobić cudem. 
 

To był Izaak. Zawsze podobały mi się komentarze, które ktoś napisał. List do 
Hebrajczyków mówi, że Abraham był gotowy ofiarować Izaaka wierzącego w 
zmartwychwstanie. 
 

Cóż, widział, jak 99-letnia kobieta zachodziła w ciążę. Co jest takiego trudnego w 
zmartwychwstaniu? Ale oto jest. Aroganckie serce i duch prostytucji. 
 

Mogę zaspokoić swoje potrzeby sam, po swojemu, bo nie ufam Bogu. Nie znają Boga. 
Jeśli znasz Boga, wiesz, że jest godny zaufania. 
 

Jeśli znasz Boga, wiesz, że jest po twojej stronie. Oboje byli winni. Został do tego 
zmuszony. 
 

Nie musiał. I powiedział, że właśnie to chce zrobić. Ich arogancja świadczy przeciwko 
nim. 
 

Juda także potyka się z nimi. Ile razy Juda pojawia się w tym rozdziale? Pięciokrotnie. 
Pięciokrotnie. 
 

Juda jest połączona z Izraelem. Ozeasz jest często określany jako prorok Izraela i 
myślę, że to sprawiedliwe, ale nie dotyczy to tylko Izraela. Juda nie ma żadnych 
bożków. 
 

To znaczy, nie mają złotych byków. Mają świątynię. Kiedy czytasz Księgi Królewskie, 
nie są one tak zaawansowane jak Izrael. 
 

A jednak w wersecie 5 Juda także potyka się z nimi. W wersecie 10 przywódcy Judy są 
jak ci, którzy przesuwają kamienie graniczne. Werset 12: Jestem jak ćma dla Efraima i 
jak zgnilizna dla ludu Judy. 
 

Gdy Efraim zobaczył swoją chorobę, a Juda swoje wrzody. Werset 14: Będę jak lew 
dla Efraima i jak wielki lew dla Judy. Dlaczego włącza Judę do tej przemowy? Pardon? 
OK, Juda nie zrobiła nic, aby powstrzymać to w Izraelu. 
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Rozgrzewali się do tego. Rozgrzewali się do tego samego błędnego pomysłu, tego 
samego pomysłu na prostytucję , jeśli wolno mi wymyślić takie słowo. Z nasionka 
wyrosła roślina w Izraelu. 
 

Ale to samo ziarno zostało zasiane w ziemi judzkiej. Jest tutaj. A Ozeasz pod 
wpływem natchnienia wie, że nie zrobi się nic, aby powstrzymać jego rozwój. 
 

Roślina potrzebuje tylko kilku lat, aby urosnąć. Kanada i Stany Zjednoczone. Kanada 
jest przed nami, ale nie jesteśmy daleko w tyle. 
 

Ezechiel nazywa je dwiema siostrami. Nazywa Izrael starszą siostrą, a Judę młodszą 
siostrą. Ale mój Boże, w końcu powiedział, że młodsza siostra wyprzedziła starszą. 
 

Mój Boże. Oto jest. Zatem pytanie do ciebie i do mnie brzmi: czy w moim życiu 
zostało zasiane ziarno? Och, to jeszcze nie wyrosło. 
 

To jeszcze nie przyniosło efektów. A co z moim stosunkiem do Boga? Czy naprawdę 
jestem mu uległa? Czy naprawdę jestem w nim zakochana? Czy go znam? A może 
próbuję go wykorzystać? Czy traktuję jego dary tak, jakby były czymś ostatecznym? 
Znów bałwochwalstwo. Próba wykorzystania tego świata dla własnej korzyści. 
 

Nie musisz mieć w szafie małej figurki, żeby być bałwochwalcą. Chcę prezenty. 
Zapomnij o dawcy. 
 

To oczywiście właśnie miało miejsce w 22. rozdziale Księgi Rodzaju. Weź swojego 
syna, swojego jedynego syna, Izaaka, którego kochasz, i złóż go w ofierze. Jestem 
zafascynowany następnym wersetem, w którym Abraham wstał wcześnie rano i 
ruszył. 
 

Założę się, że to nie było takie proste. Założę się, że to była długa noc. Boże, jak 
mogłeś to zrobić? To jest twoja obietnica. 
 

To jest to, co mi dałeś. Jeśli to wybór między Izaakiem a tobą, zatrzymam Izaaka. Tak. 
 

Bóg nie chciał Izaaka. Chciał Abrahama. Jest tu dość cicho. 
 

Zatem werset 6. Kiedy idą ze swoimi stadami i stadami, po co? Aby szukać Pana. 
Widzicie, oni nie zwrócili się przeciwko Panu. Och, naprawdę mają. 
 

Ale na pozór oni po prostu chcą, jeśli mogę to tak ująć, Jezusa i… Nie zwracają się 
przeciwko Jezusowi. Ale są po prostu pewni, że Jezus nie wystarczy. 
 

Tak. Prawie na pewno. Z tego, co tu czytamy, nie jest to prawdziwe zobowiązanie. 
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Tak naprawdę nie szukają Pana. Ale oni szukają Pana. I pytanie pomiędzy szukaniem 
a prawdziwym szukaniem. 
 

Żyletka. Nie przypisują Bogu tego, co Jego. Dobra. 
 

Dobra. Nie przypisują Bogu tego, co Jego. Manipulacja. 
 

Tak, myślę, że wszystkie te rzeczy tam są. Chcę jednak podkreślić, że nie mówimy o 
ludziach, którzy powiedzieli: „Och, odrzucam Jahwe”. Nie chcę mieć z Nim nic 
wspólnego. 
 

Jest bezwartościowy. Zamierzam teraz oddawać cześć Baalowi. Chcą Jahwe i Baala. 
 

Co mogę zrobić, aby zaspokoić swoje potrzeby? A Bóg mówi: no cóż, powodzenia, bo 
mnie nie znajdziesz. Odsunął się od nich. Są niewierni Panu. 
 

A co oznacza dla ciebie i dla mnie bycie wiernym Panu? Pardon? Przestrzegać Jego 
ustaw – tak, tak. Chcę zrobić, co mówisz. Kochać Go ponad wszystko. 
 

Umieść to w kontekście małżeńskim. Co oznacza dla mnie bycie wiernym Karen? 
Trzymaj się z daleka od łóżek innych kobiet. Czy to wszystko? NIE. 
 

To dopiero początek. Podoba mi się to, co mówi Malachiasz: „Strzeż więc swego 
ducha i nie bądź więcej zdradziecki”. Gdzie zaczyna się rozwód? Zaczyna się w twoim 
duchu. 
 

Kiedy pozwolicie, aby wkradły się małe podziały, znowu pojawi się duch. Abym w 
swoim sercu, umyśle i myśleniu musiał być jej całkowicie wierny. 
 

Są niewierni Panu. Są niewierni Panu. Wszyscy to mówiliśmy. 
 

Och, jestem wierny Panu. Cały czas chodzę do kościoła. Jestem wierny Panu. 
 

Nie wielbię swojego samochodu. Jestem wierny... A co z moim duchem? Czy mój 
duch jest Jego? Są niewierni Panu. Rodzą nieślubne dzieci. 
 

Pomyśl o tym przez chwilę. Jakie nieślubne dzieci moglibyśmy urodzić? Kompromis. 
Dobra. 
 

Pojawienie się religii. Jak mówi Paweł, brak mu mocy. Co jeszcze? Tak? Tak? Dobra. 
 

Pieniądze? Jest to po prostu rodzaj religii, która ma wszelkie pozory, ale nie jest 
prawdziwa. Podrobić. Tak. 
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Tak. To dziecko. To żyje, ale jest nielegalne. 
 

Kiedy będą obchodzić święto nowiu księżyca, pożre ich pola. Zadmijcie w trąbę w 
Gibea, tuż za granicą w południowym Izraelu. Róg w Ramie, tuż pod granicą w Judzie. 
 

Podnieście okrzyk bojowy w Beth-Avon, Betel, które jest tuż za granicą. Prowadź, 
Benjaminie. Uwielbiają swoje festiwale. 
 

Co siedem dni, szabat. Co cztery tygodnie jest nów księżyca, Pascha, pierwociny, 
trąby i namioty. Ci dwaj są już po wygnaniu. 
 

Święto to obchodzono podczas ponownego poświęcenia świątyni po tym, jak Antioch 
Epifanes oddał tam cześć świni i Purim za Esterę. Tak. Tak. 
 

Tak. I Bóg nakazał im wszystkim z wyjątkiem Chanuki i Purim. Ale jest problem. 
 

Ponownie, rozmawialiśmy o tym już wcześniej. Na tym polega różnica w biblijnym 
rozumieniu rytuału i pogańskim. Pogańskie rozumienie rytuału sprawia, że tak się 
dzieje. 
 

Tak. Dlaczego idę do nieba? Ponieważ zgodnie ze wskazówkami Johna Wesleya co 
tydzień przystępuję do komunii. Biblijny rytuał odzwierciedla rzeczywistość relacji. 
 

Cóż, jeśli chodzi o związek, po prostu zapomnijmy o rytuale. Nie. Ponieważ jesteśmy 
ciałem i duchem. 
 

Musimy odzwierciedlać w naszych ciałach rzeczywistość duchową, w przeciwnym 
razie możemy oszukiwać się co do rzeczywistości duchowej. Pozostaje więc pytanie, 
co jest pierwsze. Tutaj relacja jest na pierwszym miejscu, a rytuał to odzwierciedla. 
 

Tutaj rytuał jest najważniejszy i rzekomo sprawia, że coś się dzieje. To dlatego 
prorocy są tak głusi na ofiary, ponieważ wszyscy ludzie wykorzystują je w ten sposób. 
 

Dlatego od 30 lat rzucam wyzwanie uczniom, aby wykorzystali pierwszy rozdział 
Księgi Izajasza jako wezwanie do uwielbienia w pewien niedzielny poranek. Słuchajcie 
słowa Pańskiego, władcy Sodomy. To przyciąga ich uwagę, prawda? Słuchajcie 
pouczeń naszego Boga, ludu Gomory. 
 

Mnóstwo waszych ofiar, czym one są dla mnie, mówi wasz Bóg. Mam dość całopaleń, 
baranów i tłuszczu tucznych zwierząt. Nie mam upodobania w krwi byków, baranków 
i kozłów. 
 

Kiedy przyjdziesz stanąć przede mną, kto cię o to prosił, o to deptanie moich 
dziedzińców? To dobrze rozpoczyna nabożeństwo, prawda? Kto cię w ogóle prosił, 
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żebyś tu przyszedł? Przestań przynosić bezsensowne ofiary. Twoje kadzidło jest dla 
mnie obrzydliwe. Nie mogę znieść nowiu, sabatów i zgromadzeń. 
 

Nieprawość i uroczyste zgromadzenie. Waszych świąt nowiu księżyca i wyznaczonych 
świąt nienawidzę całym sobą. Są dla mnie ciężarem. 
 

Jestem zmęczony ich znoszeniem. W każdym razie idzie dalej. Ale to jest to. 
 

Otóż to. Pytanie brzmi: czy robię te rzeczy, które budują relację podczas prywatnego 
nabożeństwa i w służbie publicznej, a wtedy Bóg będzie zadowolony z rytuału, który 
odzwierciedla realia relacji? Ale jeśli nie ma tam prawdziwego związku, mówi Bóg, 
przyprawiasz mnie o mdłości. 
 

Dobra. A teraz, jak Bóg opisuje siebie? Werset 10. Czym będzie? Tak. 
 

Jakiego jednak obrazu używa? Powódź. Będę powodzią. Dobra. 
 

Jakiego obrazu używa w wersecie 12? Zostanę ćmą i zgniję. Jakiego obrazu używa w 
wersecie 14? Lew. O Boże, naprawdę chcę się do Ciebie zbliżyć. 
 

Nie, nie. Nie w takim stanie, w jakim jesteś. Spójrzmy teraz na werset 15. 
 

Dlaczego on to robi? Dlaczego je zalewa? Dlaczego je gnije? Dlaczego je pożera? Żeby 
wrócili. Dopóki nie poniosą swojej winy, nie przyznają się do niej i nie będą szukać 
mojego oblicza w swojej nędzy, będą mnie szukać gorliwie. Teraz musisz wypełnić 
puste ćwiczenie na dole. 
 

Ostatnim zamierzonym przez Boga słowem nie jest nigdy zniszczenie, co może 
oznaczać dwa słowa w tym małym pustym miejscu. Ostatnie słowo. Ale to zależy od 
ciebie. 
 

Nie jest to jego zamiarem. Niektórzy z Was słuchają mnie już od dłuższego czasu. 
Mam nadzieję, że nie jest to pierwszy raz, kiedy to mówisz. 
 

Powiem to jeszcze raz. Ostatnim zamierzonym przez Boga słowem nigdy nie jest 
zniszczenie. Nigdy. 
 

To może być ostatnie słowo, ale to zależy od ciebie. To nie jest jego zamiar. W 
przyszłym tygodniu będziesz miał kolejną szansę na ponowne wypełnienie tego pola. 
 

Mam nadzieję, że następnym razem Ci się uda. Ale oto jest. Tu jest. 
 

Bóg nie mówi: Mam to już z wami i zamierzam was wytępić. Mam zamiar się ciebie 
pozbyć. Bóg mówi, że znajdziesz mnie jak lwa. 



11 

 

 

Ale kiedy cię rozszarpię, moim zamiarem jest, abyś powiedział: dobry Boże, jakim 
byłem głupcem. Zabierz mnie z powrotem. I wracamy do pierwszych trzech 
rozdziałów. 
 

Gomer jest w bloku niewolników. Jest już stara. Nie jest już ładna. 
 

Ozeasz na to pozwolił. A zatem, licytator pyta, jaką mam ofertę? 10 dolarów? 5 
dolarów? 1,50 dolara? I ktoś z tłumu mówi: 30 dolarów! 30 dolarów! Kim był ten 
wariat? To był Ozeasz. I Gomer wpada w jego ramiona. 
 

Potem wrócę do swego legowiska, dopóki nie poniosą winy i nie będą szukać mojego 
oblicza. W swej nędzy będą mnie pilnie szukać. Ostatnim zamierzonym przez Boga 
słowem nigdy nie jest zniszczenie. 
 

To może być ostatnie słowo, ale to zależy od ciebie. Nie jest to jego zamiarem.  
 
Pomódlmy się. Ojcze Niebieski, dziękujemy, że nas kochasz. My, którzy urodziliśmy 
się z duchem prostytucji. My, którzy wydajemy się genetycznie niezdolni do 
mówienia prawdy. 
 

Dziękujemy, że nas kochasz. Dziękujemy, że widzisz w nas możliwości. Możliwości, 
które zasługują na twoją śmierć za nas. Wysławiam Cię. Wysławiam Cię. Przebacz 
nam Panie. 
 

Wybacz, że traktuję Cię jak idola, niebiański automat do gry, zmiłuj się nad nami, 
Panie. I pomóż nam kochać Cię ze względu na siebie. Wiedząc, że jeśli nigdy nie dasz 
nam nic w tym życiu, dałeś nam wszystko, co się liczy. 
 

Się. Wysławiam Cię. Chwała Twojemu imieniu. Amen. Amen. 


